

#### ALI 337: Intro to Surah al-Nisa

Sayyid Sameer Ali January 31, 2016

#### Intro to Suratun Nisaa

- Madani Surah
- 176 verses
- Continuation of the topics from Surah al-Mumtahina (Surah No. 60)
- Only Surah named after a gender (women)

## History

- Growth of Islam until sixth year of Hijrah
- Signing of the treaty of Hudaybiyah for a period of 10 years
- The following period of 2 years was very active
- Family life a major concern for Muslims who were migrating and settling in Madina
- Surah 60 and Surah al-Nisa part of the rules fulfilling needs of Muslims as a society

يا أَيُّهَا النَّاسُ اتَّقُوا رَبَّكُمُ الَّذِي خَلَقَكُم مِن نَفْسٍ واحِدَةٍ وَخَلَقَ مِنها زَوجَها وَبَتَّ مِنهُما رِجالًا كثيرًا وَنِساءً ۽ وَاتَّقُوا اللَّهَ الَّذِي تَساءَلُونَ بِهِ وَاجَها وَبَتُ مِنهُما رِجالًا كثيرًا وَنِساءً ۽ وَاتَّقُوا اللَّهَ الَّذِي تَساءَلُونَ بِهِ وَالأَرحامَ ۽ إِنَّ اللَّهَ كَانَ عَلَيْكُم رَقيبًا

O mankind! Be wary of your Lord who created you from a single soul, and created its mate from it, and from the two of them, scattered numerous men and women. Be wary of Allah, in whose Name you adjure one another, and the wombs.<sup>1</sup> Indeed Allah is watchful over you.(1)

#### Suratun Nisaa, Ayat 2 & 4

Give the orphans their property, and do not replace the good with the bad, and do not eat up their property [by mingling it] with your own property, for that is indeed a great sin (2)

Give women their dowries as an obligation; but if they remit anything of it of their own accord, then consume it as [something] lawful and wholesome (4).

### Suratun Nisaa Ayat 7 &8

لِلرِّجالِ نَصيبٌ مِمَّا تَرَكَ الوالِدانِ وَالأَقرَبونَ وَلِلنِّساءِ نَصيبٌ مِمَّا تَرَكَ الوالِدانِ وَالأَقرَبونَ مِمَّا قَلَّ مِنهُ أُو كَثُرَ ، نَصيبًا مَفروضًا الوالِدانِ وَالأَقرَبونَ مِمَّا قَلَّ مِنهُ أُو كَثُرَ ، نَصيبًا مَفروضًا

Men have a share in the heritage left by parents and near relatives, and women have a share in the heritage left by parents and near relatives, whether it be little or much, a share ordained [by Allah] (7)

And when the division is attended by relatives, the orphans and the needy, provide for them out of it, and speak to them honourable words (8)

وَاللَّذَانِ يَأْتِيانِهَا مِنكُم فَآذُوهُما هِ فَإِن تَابا وَأَصلَحا فَأَعرِضوا عَنهُما هِ إِنَّ اللَّهَ كَالَ تَوّابًا رَحيمًا

Should two among you commit it,<sup>1</sup> chastise them both; but if they repent and reform, let them alone. Indeed Allah is all-clement, all-merciful.

## Suratun Nisaa, Ayat 17 & 18

إِنَّمَا التَّوبَةُ عَلَى اللَّهِ لِلَّذينَ يَعمَلُونَ السّوءَ بِجَهالَةٍ ثُمَّ يَتوبُونَ مِن قَريبٍ فَأُولِئِكَ يَتوبُ اللَّهُ عَلَيهِم قَوكانَ اللَّهُ عَلَيمًا حَكيمًا

Acceptance of] repentance by Allah is only for those who commit evil out of ignorance, then repent promptly. It is such whose repentance Allah will accept, and Allah is all-knowing, all-wise.

وَلَيسَتِ التَّوبَةُ لِلَّذِينَ يَعمَلُونَ السَّيِّئَاتِ حَتِّىٰ إِذَا حَضَرَ أَحَدَهُمُ المُوتُ وَلَيسَتِ التَّوبَةُ لِلَّذِينَ يَعمَلُونَ وَهُم كُفّارٌ ۦ أُولئِكَ أَعتَدنا لَهُم عَذَابًا قَالَ إِنِي تُبتُ الآنَ وَلَا الَّذِينَ يَمُوتُونَ وَهُم كُفّارٌ ۦ أُولئِكَ أَعتَدنا لَهُم عَذَابًا أَلِيمًا

But [acceptance of] repentance is not for those who go on committing misdeeds: when death approaches any of them, he says, 'I repent now.' Nor is it for those who die while they are faithless. For such We have prepared a painful punishment.18

وَاللَّهُ يُرِيدُ أَن يَتُوبَ عَلَيكُم وَيُرِيدُ الَّذينَ يَتَبِعُونَ الشَّهَواتِ أَن تَميلوا مَيلًا عَظيمًا

Allah desires to turn toward you clemently, but those who pursue their [base] appetites desire that you fall into gross waywardness (27)

## Suratun Nisaa Ayat 101 & 103

وَإِذَا ضَرَبْتُم فِي الْأَرْضِ فَلَيسَ عَلَيكُم جُناحٌ أَن تَقصُروا مِنَ الصَّلاةِ إِن خِفتُم أَن يَفتِنَكُمُ الَّذينَ كَفَروا ، إِنَّ الكافِرِينَ كانوا لَكُم عَدُوًّا مُبينًا خِفتُم أَن يَفتِنَكُمُ الَّذينَ كَفَروا ، إِنَّ الكافِرِينَ كانوا لَكُم عَدُوًّا مُبينًا

When you journey in the land, there is no sin upon you in shortening the prayers, if you fear that the faithless may trouble you; indeed the faithless are your manifest enemies.

فَإِذَا قَضَيتُمُ الصَّلاةَ فَاذَكُرُوا اللَّهَ قِيامًا وَقُعودًا وَعَلَىٰ جُنوبِكُم ۚ فَإِذَا اللَّهَ المُؤمِنينَ كِتابًا مَوقوتًا الطَمَأْنَنتُم فَأَقيمُوا الصَّلاةَ وإِنَّ الصَّلاةَ كَانَت عَلَى المؤمِنينَ كِتابًا مَوقوتًا

When you have finished the prayers, remember Allah, standing, sitting and lying down, and when you feel secure, perform the [complete] prayers, for the prayer is indeed a timed prescription for the faithful.

وَلُولا فَضِلُ اللهِ عَلَيكَ وَرَحْمَتُهُ لَهُمّت طَائِفَةٌ مِنهُم أَن يُضِلُّوكَ وَمَا يُضِلُّونَ إِلّا أَنفُسَهُم وَمَا يَضُرُّونَكَ مِن شَيءٍ وَأَنزَلَ اللهُ عَلَيكَ الكِتابَ وَالحِكمَةَ إِلّا أَنفُسَهُم وَمَا يَضُرُّونَكَ مِن شَيءٍ وَأَنزَلَ اللهُ عَلَيكَ الكِتابَ وَالحِكمَة وَكَانَ فَضِلُ اللهِ عَلَيكَ عَظيمًا وَعَلَّمَكَ مَا لَم تَكُن تَعلَمُ وَكَانَ فَضِلُ اللهِ عَلَيكَ عَظيمًا

Were it not for Allah's grace and His mercy on you, a group of them were bent on leading you astray; but they do not mislead anyone except themselves, and they cannot do you any harm. Allah has sent down to you the Book and wisdom, and He has taught you what you did not know, and great is Allah's grace upon you.113

إِنَّا أُوحَينا إِلَيكَ كُما أُوحَينا إِلَىٰ نوحِ وَالنَّبِيّينَ مِن بَعدِهِ وَأُوحَينا إِلَىٰ اللَّهِ إِنَّا أُوحَينا إِلَىٰ وَوَعينا وَالنَّبِيّينَ مِن بَعدِهِ وَأُوحَينا إِلَىٰ إِبراهيمَ وَإِسماعيلَ وَإِسماعيلَ وَأَيّوبَ وَيونُسَ وَالأسباطِ وَعيسىٰ وَأَيّوبَ وَيونُسَ وَبراهيمَ وَإِسماعيلَ وَإِسماعيلَ وَسُليمانَ وَالنَّبينا داوودَ زبورًا

We have indeed revealed to *you* as We revealed to Noah and the prophets after him, and [as] We revealed to Abraham and Ishmael, Isaac, Jacob, and the Tribes, Jesus and Job, Jonah, Aaron, and Solomon, —and We gave David the Psalms— (163)

## Suratun Nisaa Ayat 164 & 168

- وَرُسُلًا قَد قَصَصناهُم عَلَيكَ مِن قَبلُ وَرُسُلًا لَم نَقصُصهُم عَلَيكَ وَ وَرُسُلًا لَم نَقصُصهُم عَلَيكَ وَ وَرُسُلًا لَم نَقصُصهُم عَلَيكَ وَرُسُلًا فَد قَصَصناهُم وَكَلَّمَ اللَّهُ موسىٰ تَكليمًا
- and apostles We have recounted to you earlier and apostles We have not recounted to you, and to Moses Allah spoke directly— 164

 Indeed those who are faithless and do wrong, Allah shall never forgive them, nor shall He guide them to any way, 168

#### Benefits

- From Rasulallah (s.a): whoever recites this surah will have truly distributed inheritance amongst his or her inheritors; or whoever recites surah has given every believing person a share of inheritance
- Imam Ali (a.s): whoever recites this Surah on Friday will be free from the punishment of the grave